
 
 

 

 

Komunikat z posiedzenia 
Prezydium Krajowej Sekcji Nauki NSZZ „Solidarność” 

posiedzenie w trybie zdalnym, 14.11.2024 r. 

 

W posiedzeniu Prezydium KSN NSZZ ”Solidarność” wzięło udział 14 członków Prezydium,  

2 członków Komisji Rewizyjnej oraz 2 pracownice biura KSN. Posiedzenie odbyło się w formie zdalnej. 

Podstawowe sprawy poruszane na posiedzeniu Prezydium dotyczyły: 

1. Sprawy finansowe – skarbnik KSN kol. Maria Sapor przedstawiła stan finansów Sekcji w roku 

2024 r.  Zdaniem skarbnika KSN plan finansów nie wymaga korekty. Wpływy ze składek człon-

kowskich na rzecz KSN są realizowane zgodnie z planem. W zakresie wydatków, to generalnie 

nie przekraczamy zaplanowanych kwot, w wielu pozycjach są znaczące oszczędności.  

  

2. Komunikaty - dyskusja:  

a) Przewodniczący KSN kol. Dominik Szczukocki poinformował, że na obchodach 40. rocznicy 

męczeńskiej śmierci bł. Ks. Jerzego Popiełuszki była liczna reprezentacja KSN. Na grobie  

bł. Ks. Jerzego złożona została również wiązanka kwiatów od KSN NSZZ „S”. 

b) Przewodniczący KSN kol. D. Szczukocki poinformował, że 29 października br. odbyło się 

posiedzenie Podzespołu ds. Edukacji Rady Dialogu Społecznego. Posiedzenie poświęcone 

było problemowi kryzysu kadrowego w przedszkolach. Przedsiębiorcy, którzy chcieliby 

prowadzić przedszkola wnioskowali, aby wychowawcami w przedszkolach mogły być osoby 

nieposiadające wyższego wykształcenia pedagogicznego. Obecni na posiedzeniu 

przedstawiciele związków zawodowych byli przeciwni wprowadzeniu takich rozwiązań. 

c) Kol. Krzysztof Pszczółka poinformował, że w dniu 26 listopada br.  odbędzie się szkolenie 

dotyczące wdrażania dyrektywy o ochronie sygnalistów w szkolnictwie wyższym  

i instytutach badawczych. 

d) Przewodniczący KSN kol. D. Szczukocki poinformował, że do KSN wpłynęło pismo z Komisji 

Zakładowej NSZZ „Solidarność” Politechniki Rzeszowskiej informujące o decyzji JM Rektora 

PRz w sprawie wszczęcia przez rzecznika dyscyplinarnego postępowania wyjaśniającego 

przeciwko przewodniczącemu tej Komisji kol. Bogusławowi Dołędze. Prezydium 

postanowiło przyjąć Stanowisko sprzeciwiające się  decyzji JM Rektora PRz i przedstawić je 

Radzie KSN w dniu 15.11. br., a po zaakceptowaniu przesłać do JM Rektora PRz oraz 

podmiotów wymienionych w piśmie KZ NSZZ „S” Politechniki Rzeszowskiej.  

e) Kol. Justyna Piwowońska poinformowała, że w dniu 31 października br. odbyło się zebranie 

przedstawicieli Instytutów Badawczych przygotowujące do spotkania z ministrem M. Gdulą. 

W dniu 12 listopada br. odbyło się spotkanie przedstawicieli instytutów zrzeszonych w KSN 

z Podsekretarzem Stanu Maciejem Gdulą. W spotkaniu uczestniczyli min. Przew. KSN kol.  

D. Szczukocki, Przew. Komisji KSN ds. Instytutów Badawczych i Jednostek PAN  

kol. J. Piwowońska oraz kol. Andrzej Staniek. Zasadniczym tematem spotkania były różne 

problemy jakie występują w działalności instytutów, w tym problemy finansowania ich 

działalności oraz niskie wynagrodzenia pracowników na wszystkich stanowiskach. 

Przedstawiciele KSN zaproponowali, aby następne spotkanie odbyło się z udziałem 



 
 

ministrów/przedstawicieli różnych resortów, którym podlegają instytuty. Przedstawiono 

również pomysł zorganizowania konferencji poświęconej prezentacji osiągnięć  

i działalności instytutów.   

f) Kol. Katarzyna Winkler poinformowała, że w dniach 7-9 listopada 2024 r. odbył się 

współKongres Kultury. Przedstawiciele KSN brali udział w debacie i panelu pt. „Pozycja 

finansowa uczelni artystycznych w perspektywie pracowników dydaktycznych 

i pracowników niebędących nauczycielami akademickimi”. Szczegóły w oddzielnym 

komunikacie.  

g) Kol. Zbigniew Zawitowski poinformował, że w dniach 24-27 br. października brał udział  

w konferencji zorganizowanej w Lublinie przez Europejskie Centrum ds. Pracowniczych, 

zatytułowanej “Sytuacja edukacyjna i zawodowa osób z niepełnosprawnością – współczesne 

wyzwania stojące przed pracownikiem i pracodawcą”. Szczegóły w oddzielnym 

komunikacie. 

h) Przewodniczący KSN kol. D. Szczukocki zaproponował zorganizowanie wspólnego 

spotkania Rady KSN i przewodniczących komisji zakładowych zrzeszonych w KSN na 

przełomie stycznia/lutego 2025 r. na Politechnice Warszawskiej. W wyniku dyskusji 

ustalono, że w pierwszej kolejności (5.12.2024 r.) odbędzie się spotkanie Prezydium  

z przedstawicielami komisji zakładowych, które w ostatnim czasie zgłosiły różne problemy 

występujące w ich jednostkach.  Natomiast na 2 lutego 2025 r. zaplanowano spotkanie Rady 

KSN z przewodniczącymi komisji zakładowych na Politechnice Warszawskiej.   

i) Ustalono terminy spotkań Prezydium i Rady KSN w pierwszym półroczu 2025 r.   

j) Przewodnicząca Komisji ds. Komunikacji i Rozwoju Związku kol. Małgorzata Kaczyńska 

podziękowała wszystkim, którzy nadesłali informacje o działalnościach swoich Komisji  

w ostatnich dwóch miesiącach.   

k) Przewodniczący KSN, Kol. D Szczukocki poinformował, że w okazji pierwszej rocznicy 

śmierci śp. Janusza Sobieszczańskiego, kol. Elżbieta Kniecicka, w imieniu KSN, złożyła 

wiązankę kwiatów na Jego grobie.  

 

 

Opracowanie: M. Sapor, M. Kaczyńska 

 

 

 


